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Møte: Bydelsutvalget  
Møtested: Bølerlia 2  

Møtetid: mandag 04. februar 2008 kl. 18.30     
Sekretariat: Therese Kloumann Lundstedt, tlf. 23438589  
 
 
Møteleder: Arnfinn Aabø (A) 

 
Tilstede: Arnfinn Aabø (A) 

Liv Thorstensen (A) 
Rune Opstad (A) 
Randi Vollmerhaus (A) 
Helga Aalberg Skau (A) 
Karin Svendsen (A) 
Per Nygaard (SV) 
Ann Carnarius Elseth (Frp) 
Tommy Skjervold (Frp) 
Bjørn Vesten (Frp) 
Gunnar Pedersen (H) 
Astrid Arnslett (H) 
Gro Thorup (H) 
Britt Inglingstad (V) 

  
Forfall: Hanne Eldby (SV) 
  
I tillegg møtte følgende 
varamedlemmer: 

Tore Janssen (SV) møtte for Hanne Eldby (SV) 
Pål Marius Helvig (A) 
Ragnar Ellingsen (A) 

  
Fra administrasjonen 
møtte: 

Tove Stien, bydelsdirektør 
Håkon Kleven, avd.sjef økonomi og plan 
Åse Merete Ternå, avd.sjef administrasjon 
Borgny Arthur, avd.sjef oppvekst og fritid 
Mary Ann Gursli, avd.sjef voksne og familier 
Solveig Nyhamar, avd.sjef rehabilitering og omsorg 
Kari Bjørneboe, bydelsoverlege 



  
Møtesekretær: Therese Kloumann Lundstedt 
 
 
Følgende saker ble omfordelt på møtet 

- Notat fra BU-leder Arnfinn Aabø (A), Arbeids- og ansvarsoppgaver for BU-leder og 
BU-nestleder. 

- Korrigert BU-protokoll, sak 195/07, Valg av medlemmer til rådet for mennesker med 
nedsatt funksjonsevne 2008-2011. 

- Vedlegg til BU-sak 20/08, Rapport fra uanmeldt tilsyn ved Manglerudhjemmet 
19.12.2007. 

- Til sak BU-15/08, brev fra Tilsynsutvalg 1 i forbindelse med uanmeldt besøk ved 
Langerud sykehjem, avd. Økern 

- Reglement for bydelene, vedtatt av Oslo bystyre, 15.10.2003, sak 363, med siste 
oppdatering. 

- Sett dagsorden – grip mulighetene, KS’ arbeidshefte for folkevalgte 
- Program våren 2008, Manglerud eldresenter. 
- Statistisk årbok for Oslo 2007 

 
Opprop 
 
Åpen halvtime 

- Bjørn Ahlquist, beboer langs Østensjøveien tok opp sikring av overgang ved Harry 
Fetts vei. 

- Amund Kveim, leder Østensjøvannets venner, tok opp planer om fjernvarme i 
Østensjøområdet. I gang med e-post kampanje mot planene. 

- Raymi Eldby og Peder Birkelund, Østensjø Natur og Ungdom, tok opp oljefyrene i 
bydelen. Ønsker at kommunen skal kvitte seg med de tre oljefyrene som er i bydelen.  

- Peter Martinsen tok oppfølgende:1)foreslår at Åpen halvtime legges til slutten av 
møtene 2)varmeledning fra Klemetsrudsanlegget til Oslo sentrum 3)enveiskjøring 
Bølerlia-Utmarkveien og Bølerlia-Haraløkka, 4)ønsker trær ved Bøler senter, 5) rot 
(busker) ved Østensjøvannet, 5)høyspentledning kan falle ned ved mye snø, derfor 
ønske om isolerte kabler, 6)fotgjengerfelt, hvite stripene gir glatte veier ved nedbør, 
7)bratt bakke bak Oppsal sykehjem mot Østensjøvannet, 8)trafikkerte veier rundt 
Østensjøvannet, farlig avfall ved feing av veiene, mener mye av dette går i vannet. 
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Sak 1 /08    Godkjenning av innkalling og sakskart 
 
Innkalling og sakskart godkjent med følgende endringer:  

- Sak 25/08 Trase for fjernvarme ved Østensjøvannet, ble flyttet opp til etter sak 12/08. 
- Ny sak 27/08 Invitasjon fra ordføreren. 
 

 Sak 2 /08    Godkjenning av BU-protokoll 13.12.2007 
 
BU-protokoll 13.12.2007 ble godkjent med følgende korrigeringer:  

- Omfordelt korrigering til sak 195/07, Valg av medlemmer til rådet for mennesker med 
nedsatt funksjonsevne 2008-2011. 

- Randi Vollmerhaus (A) påpekte feil i sak 198/07, 199/07, 200/07, 201/07, 202/07, 203/07. 
Setningen ”Grunnet manglende behandling i komite/råd var det enstemmighet om utsettelse 
av saken til neste møte”, skal lyde ”Behandling av sakene 198/07 til 203/07 utsettes til neste 
møte fordi sakspapirene fra sykehjemsetaten ikke er mottatt”. 

- Britt Inglingstad (V) gjorde oppmerksom på at vara Jon Kvikne (V) ikke sto oppført som 
tilstede i protokollen fra forrige møte. 

 

 Sak 3 /08    Protokoller til orientering 
 
Arbeidsutvalget 21.01.2008 
Protokoll tatt til orientering 
Bydelsutvikling, miljø- og kulturkomite 28.01.2008 
Protokoll tatt til orientering 
Omsorgskomite 28.01.2008 
Protokoll tatt til orientering med følgende kommentarer:  

- Randi Vollmerhaus (A) påpekte feil i sak 5/07, 13/08 og 14/08. Tas opp i neste OMK-
møte. 

- Gro Thorup (H) påpekte at hennes forslag i sak 18/08 om legedekning ble enstemmig 
vedtatt. Tas opp i neste OMK-møte. 

- Bjørn Vesten (Frp) ønsker at voteringen skal fremkomme eksplisitt der det er 
avvikende forslag fra bydelsdirektørens forslag til vedtak.  

Oppvekstkomite 28.01.2008 
Protokoll tatt til orientering 
Eldrerådet 28.01.2008 
Protokoll tatt til orientering 
Råd for funksjonshemmede 29.01.2008 
Protokoll tatt til orientering 
Ungdomsrådet ikke møte 
Arbeidsmiljøutvalget 28.01.2008 
Protokoll tatt til orientering 
Medbestemmelsesutvalget 28.01.2008 
Protokoll tatt til orientering 
 
 
 

 0 
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 Sak 4 /08    Informasjon fra administrasjonen 
 
Bydelsdirektør, Tove Stien, orienterte om møte i medbestemmelsesutvalget vedr. uenighet 
mellom arbeidstaker- og arbeidsgiversiden i sak 10/08. Det ble presisert at uenigheten ikke 
gjelder selve prosjektet, men mangel på involvering av arbeidstakerorganisasjonene på et 
tidligere tidspunkt. 
 
Avdelingssjef administrasjon, Åse Merete Ternå, orienterte om prosjektet Miljøfyrtårn og 
status i arbeidet. 
 
Avdelingssjef rehabilitering og omsorg, Solveig Nyhamar, orienterte om arbeidet med videre 
etablering av omsorgsboliger med tjenester. 
  

 Sak 5 /08    Regnskapsresultat for 2007, redgjørelse for resultat og 
konsekvenser for budsjett 2008 - muntlig orientering til BU 
 
Avdelingssjef økonomi og plan, Håkon Kleven, orienterte om regnskapsresultat for 2007 og 
konsekvenser for budsjett 2008. 
 

 Sak 6 /08    Månedsrapportering barneverntjenesten pr. november 
2007 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydelsutvalget tar framlagte redegjørelse om bydelens barneverntjeneste til orientering.  
 
Votering 
Det ble votert over bydelsdirektørens forslag til vedtak. 
Votering enstemmig. 
 
Vedtak 
Bydelsutvalget tar framlagte redegjørelse om bydelens barneverntjeneste til orientering.  
 

 Sak 7 /08    Barnehager - Full behovsdekning - Status januar 2008 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 

1. Barnehager – full behovsdekning, status oktober 2007 tas til orientering. 
2. Barnehagen på Manglerud videregående skole får navnet Tallberget barnehage. 

 
OVK v/Hanne Eldby (SV) hadde følgende tilleggsforslag til vedtak:  

3. Samarbeidsutvalgene: Administrasjonen utarbeider et forsal til rutine for 
samarbeidsutvalgene i barnehagene der det klargjøres møtehyggpighet og hvilke saker 
som skal behandles. Videre bes det om at det utarbeides et system for 
møterapportering fra samarbeidsutvalgene. 

4. Eierrepresentantene inviteres til møte i oppvekstkomiteen i april for diskusjon rundt 
situasjonen i barnehagene og arbeidet i samarbeidsutvalgene. Møtet foreslås lagt til en 
av bydelens barnehager forutsatt at det finnes tilstrekkelig stort rom for å avholde 
møtet. 



5. Administrasjonen legger fram en skriftlig redegjørelse for rehabiliteringen av 
Langerud barnehage.  

6. Videre bes administrasjonen om å sette i stand rommet som skulle benyttes til 
utvidelse av antallet plasser i Langerud barnehage slik at det kan benyttes til dette 
formålet.  

7. Det bes også om at vurderingen som lå til grunn for Bydel Bølers vedtak fra 2001 
legges fram for Oppvekstkomiteen til marsmøtet.  

8. Oppvekstkomiteen ber om maksimal utnytting av arealet legges til grunn i forbindelse 
med Hellerudveien 86-90.  

 
Astrid Arnslett (H) hadde følgende tilleggsforslag til vedtak  

9. Bydelsadministrasjonen bes sjekke ut kommunens avtaler med privat selskap som ble 
brukt til bygging av PersbråtenVGS, og om et offentlig/privat samarbeid også er 
mulighet ved bygging av barnehage.  

 
BMK v/Bjørn Vesten (Frp) hadde følgende tilleggsforslag til vedtak:  

10. Ved hver rapportering skal antall barn på venteliste opplyses som endring både i tall 
og prosent ift. forrige rapportering  

 
Votering 
Det ble votert over alle forslagene under ett. 
Votering enstemmig. 
 
Vedtak 

1. Barnehager – full behovsdekning, status oktober 2007 tas til orientering. 
2. Barnehagen på Manglerud videregående skole får navnet Tallberget barnehage. 
3. Samarbeidsutvalgene: Administrasjonen utarbeider et forsal til rutine for 

samarbeidsutvalgene i barnehagene der det klargjøres møtehyggpighet og hvilke saker 
som skal behandles. Videre bes det om at det utarbeides et system for 
møterapportering fra samarbeidsutvalgene. 

4. Eierrepresentantene inviteres til møte i oppvekstkomiteen i april for diskusjon rundt 
situasjonen i barnehagene og arbeidet i samarbeidsutvalgene. Møtet foreslås lagt til en 
av bydelens barnehager forutsatt at det finnes tilstrekkelig stort rom for å avholde 
møtet. 

5. Administrasjonen legger fram en skriftlig redegjørelse for rehabiliteringen av 
Langerud barnehage.  

6. Videre bes administrasjonen om å sette i stand rommet som skulle benyttes til 
utvidelse av antallet plasser i Langerud barnehage slik at det kan benyttes til dette 
formålet.  

7. Det bes også om at vurderingen som lå til grunn for Bydel Bølers vedtak fra 2001 
legges fram for Oppvekstkomiteen til marsmøtet.  

8. Oppvekstkomiteen ber om maksimal utnytting av arealet legges til grunn i forbindelse 
med Hellerudveien 86-90.  

9. Bydelsadministrasjonen bes sjekke ut kommunens avtaler med privat selskap som ble 
brukt til bygging av PersbråtenVGS, og om et offentlig/privat samarbeid også er 
mulighet ved bygging av barnehage.  

10. Ved hver rapportering skal antall barn på venteliste opplyses som endring både i tall 
og prosent ift. forrige rapportering. 
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 Sak 8 /08    Vurdering av mulig videreføring av Home-Start 
Familiekontakten 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak  

1. Oppgavene til Home-Start Familiekontakten overføres til Eplehagen familiesenter. 
Oppgavene forutsettes ivaretatt innenfor eksisterende budsjettrammer for Eplehagen 
familiesenter.  

2. En stilling som fagkonsulent Home-Start inndras.  
3. Det arbeides videre med sikte på avklaring av om Frelsesarmeen eller Kirkens 

Bymisjon, eventuelt andre, vil drive et tilsvarende tiltak for bydelens befolkning. 
 
Votering 
Det ble votert over bydelsdirektørens forslag til vedtak.  
Votering enstemmig. 
 
Vedtak 

1. Oppgavene til Home-Start Familiekontakten overføres til Eplehagen familiesenter. 
Oppgavene forutsettes ivaretatt innenfor eksisterende budsjettrammer for Eplehagen 
familiesenter.  

2. En stilling som fagkonsulent Home-Start inndras.  
3. Det arbeides videre med sikte på avklaring av om Frelsesarmeen eller Kirkens 

Bymisjon, eventuelt andre, vil drive et tilsvarende tiltak for bydelens befolkning. 
 

 Sak 9 /08    Boligsosial handlingsplan 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
1. Bydelsutvalget slutter seg til prosjektbeskrivelse og framdriftsplan for utarbeidelse av 

boligsosial handlingsplan.  
2. Bydelsutvalget oppnevner følgende 3 representanter til styringsgruppen: 
 
         
 
         
 
         
 
BMK v/Per Nygaard (SV) hadde følgende forslag til vedtak:  
Det legges til grunn at bydelsutvalget jevnlig skal orienteres om arbeidet med å lage en 
boligsosial handlingsplan. Styringsgruppa for prosjektet, jfr. pkt.2, legger fram en egen sak 
som gjennom bydelsdirektøren fremmes for hvert bydelsutvalgsmøte i 2008 fram til 
vedtagelse av planen. Saken skal gi orientering om status i arbeidet, om viktige 
planforutsetninger, delutredninger og mulige foreløpige konklusjoner og planutkast. Saken 
fremsendes bydelsutvalget via alle komiteene på vanlig måte.  
 
A og SV v/Per Nygaard (SV) hadde følgende forslag til representant 
Randi Vollmerhaus (A) foreslås som en av representantene 
 
 
 
 
 



BMK v/Gunnar Pedersen (H) fremmet følgende forslag vedr. punkt 2:  
Det er ønskelig at alle komiteer er representert i utvalget. Likeledes er det ønskelig med en 
bred politisk sammensetning. Bydelsutvalget oppnevnerfølgende 3 representanter til 
styringsgruppen:  
 
Per Nygaard (BMK) 
__________________________________ 
 
__________________________________ 
 
Høyre trakk sitt forslag fra OMK v/Gro Thorup (H) om Ole Richenberg (H) som representant. 
I stedet foreslår Høyre Astrid Arnslett (H). 
 
Votering 
Det ble votert over forslag til vedtak fra BMK v/Per Nygaard (SV). 
Votering enstemmig. 
 
Deretter ble det votert over A og SVs forslag til representant. 
Votering enstemmig 
 
Så ble det votert over BMK v/Gunnar Pedersens (H) forslag til representant. 
Votering enstemmig. 
 
Til slutt ble det votert over Høyres forslag til representant. 
Votering enstemmig. 
 
Vedtak 
1. Det legges til grunn at Bydelsutvalget jevnlig skal orienteres om arbeidet med å lage en 

boligsosial handlingsplan. Styringsgruppa for prosjektet, jfr. pkt.2, legger fram en egen 
sak som gjennom bydelsdirektøren fremmes for hvert bydelsutvalgsmøte i 2008 fram til 
vedtagelse av planen. Saken skal gi orientering om status i arbeidet, om viktige 
planforutsetninger, delutredninger og mulige foreløpige konklusjoner og planutkast. 
Saken fremsendes bydelsutvalget via alle komiteene på vanlig måte.  

2. Bydelsutvalget oppnevner følgende 3 representanter til styringsgruppen: 
 

 Per Nygaard (SV) 
 

 Randi Vollmerhaus (A)
 
       Astrid Arnslett (H) 
 
 
 

 Sak 10 /08  Etablering av NAV-kontor i Bydel Østensjø 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 

1. Bydelsutvalget tiltrer bydelsdirektørens forslag til lokalisering  
2. Bydelsdirektøren gis fullmakt til å sluttforhandle kontrakten og oversende saken til 

politisk behandling sentralt. 
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OVK v/Hanne Eldby (SV) på vegne av SV og Ap hadde følgende tilleggsforslag til 
vedtak: 

3. Forut for at framdriftsplan og videre prosjektorganisering legges fram i egen sak for 
oppvekstkomiteen og bydelsutvalget, bes det om at det arrangeres et 
informasjonsmøte for bydelsutvalgets og komiteenes medlemmer hvor saken belyses i 
sin helhet.  

 
Votering 
Det ble votert over alle punktene under ett. 
Votering enstemmig. 
 
Vedtak: 

1. Bydelsutvalget tiltrer bydelsdirektørens forslag til lokalisering i Olav Helsets vei 6 på 
Skullerud. 

2. Bydelsdirektøren gis fullmakt til å sluttforhandle kontrakten og oversende saken til 
politisk behandling sentralt. 

 
3. Forut for at framdriftsplan og videre prosjektorganisering legges fram i egen sak for 

oppvekstkomiteen og bydelsutvalget, bes det om at det arrangeres et 
informasjonsmøte for bydelsutvalgets og komiteenes medlemmer hvor saken belyses i 
sin helhet.  

 

 Sak 11 /08  Høring - Nye sokne- og prostigrenser i Oslo 
 
Forslag til vedtak: 
I tråd med ovenstående uttalelse støtter Bydel Østensjø det forslag til ny sokne- og 
prostistruktur som presenteres i høringen ”Osloprosjektet – nye muligheter med ny struktur”, 
og som gir 15 sokn (modell 3) og 4 prosti.   
 
Votering 
Det ble votert over alle punktene under ett. 
Votering enstemmig. 
 
Vedtak: 
I tråd med ovenstående uttalelse støtter Bydel Østensjø det forslag til ny sokne- og 
prostistruktur som presenteres i høringen ”Osloprosjektet – nye muligheter med ny struktur”, 
og som gir 15 sokn (modell 3) og 4 prosti.   
 

 Sak 12 /08  Valg av tilsynsutvalg for institusjoner og 
hjemmetjenester, 2008 - 2011 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
 

1. Det opprettes 2 tilsynsutvalg for institusjoner m.v., og hvor det ene også skal være 
tilsynsutvalg for hjemmebaserte tjenester.   

2. Forutsatt at byrådsak 207/07 ”Tilsynsutvalg for hjemmetjeneste - endring av 
bydelsreglementet og instruks for tilsynsutvalget” vedtas, skal eldrerådet være 
representert med en representant i de enkelte tilsynsutvalgene dersom de ønsker det. 

3. Tilsynsutvalgene 



 
Tilsynsutvalg I skal være tilsynsutvalg for følgende institusjoner m.v: 

• Abildsø- bo og rehabiliteringssenter med dagsenter 
• Langerud sykehjem 
• Kjernehuset dagsenter for utviklingshemmede  

 
Tilsynsutvalg I skal også være tilsynsutvalg for hjemmebaserte tjenester: 

• Hjemmebaserte tjenester  
• Rustadgløtt dagsenter 
• ”Lille” dagsenter for demente i Enebakkveien 
• ”Store” dagsenter i Enebakkveien 

  
Leder:  _____________________(    ) Vara: ___________________(    ) 
Medlem: _____________________(    )   Vara: ___________________(    ) 
Medlem: ____________________  (eldreråd) Vara: 
___________________(eldreråd) 

 
 

Tilsynsutvalg II skal være tilsynsutvalg for følgende institusjoner: 
• Manglerudhjemmet  
• Østensjø bo- og servicesenter 
• Oppsalhjemmet med dagsenter 

 
Leder:  _____________________(    ) Vara: ___________________(    ) 
Medlem: _____________________(    )   Vara: ___________________(    ) 
Medlem: ____________________  (eldreråd) Vara: 
___________________(eldreråd) 

 
 
OMK v/Arbeiderpartiet og SV hadde følgende forslag til vedtak: 
 

1. Det opprettes 2 tilsynsutvalg for institusjoner og ett tilsynsutvalg for hjemmebaserte 
tjenester. 

2. Tilsynsutvalg 1 skal utføre tilsyn med: 
- Abildsø bo- og rehabiliteringssenter 
- Langerud sykehjem 

 
3. Tilsynsutvalg 2 skal utføre tilsyn med: 

- Manglerudhjemmet 
- Østensjø bo- og servicesenter 
- Oppsalhjemmet 

 
4. Tilsynsutvalg for hjemmebaserte tjenester skal utføre tilsyn med: 

- Hjemmebaserte tjenester 
- Dagsentrene med lokaler i samme bygg som sykehjemmene 
- Kjernehusets dagsenter for utviklingshemmede 
- Rustadgløtt dagsenter 

 
      5. Sammensetning av tilsynsutvalg: 
 
 
A og SV hadde videre følgende forslag til medlemmer i tilsynsutvalgene: 

 6 



 

 7

Tilsynsutvalg 1 
 Leder:    Kari Paulsrud(A)            Vara: Torkel Stene(A) 
 Medlem: Dag Omholt (A) Vara: Toril Høimyr (SV)  
 Medlem: Else Halvorsen Vara: Jan Teslie        
 

Tilsynsutvalg 2 
 Leder:    Knut Elgsaas(A)            Vara: Liv Thorstensen(A) 
 Medlem  Vara:    
 Medlem:Edna Thomassen(SV) Vara:        

 
 Tilsynsutvalg for hjemmebaserte tjenester 

 Leder: Vara:           
 Medlem: Evy Johansen(A) Vara: Ragnar Ellingsen(A)       
 Medlem:Edna Thomassen (ER)   Vara:Torleif Werenskjold  
 
H og Frp hadde følgende forslag til medlemmer i tilsynsutvalgene:  

Tilsynsutvalg 1 
 Leder:    Ann Carnarius Elseth (Frp)      Vara: Tone Larssen (Frp) 
 

Tilsynsutvalg 2 
 Leder:    Inger Haagaas (H)                    Vara: Ole Richenberg (H) 
 
     
Astrid Arnslett (H) hadde følgende forslag til vedtak 
Dagsentrene som er lokalisert på sykehjem legges under de respektive tilsynsutvalg som har 
ansvaret for sykehjemmet. 
 
Gro Thorup (H) hadde følgende forslag til vedtak:  
Ved evt. vedtak om tre tilsynsutvalg, utsettes oppnevningen av kandidater til det 3. 
tilsynsutvalget til neste møte. 
 
Votering 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak pkt. 1 om 2 tilsynsutvalg ble satt opp mot OMKs forslag 
til 3 tilsynsutvalg.  
Forslaget fra OMK v/Arbeiderpartiet og SV ble vedtatt med 8 stemmer for (A og SV) og 7  
stemmer mot (Frp, H, V). 
 
Deretter ble det votert over bydelsdirektørens forslag til vedtak, pkt. 2.  
Votering enstemmig. 
 
Deretter ble det votert over forslag til vedtak fra Astrid Arnslett (H). 
Votering enstemmig. 
 
Deretter det votert over forslag til vedtak fra Gro Thorup (H). 
Votering enstemmig 
 
A og SVs forslag til leder og vara for tilsynsutvalg 1 og 2 ble satt opp mot H og Frps forslag 
til kandidater. 
Forslaget fra A og SV ble vedtatt med 8 stemmer for (A og SV) og 7 stemmer mot (H og Frp) 
 
Til slutt ble det votert over A og SVs forslag til medlemmer og varamedlemmer i 
Tilsynsutvalg 1 og 2. 



Votering enstemmig 
 
Vedtak 

1. Det opprettes 2 tilsynsutvalg for institusjoner og 1 tilsynsutvalg med ansvar for 
henholdsvis hjemmebaserte tjenester og for dagsentervirksomhet utenom institusjon. 

 
2. Forutsatt at byrådsak 207/07 ”Tilsynsutvalg for hjemmetjeneste - endring av 

bydelsreglementet og instruks for tilsynsutvalget” vedtas, skal eldrerådet være 
representert med en representant i de enkelte tilsynsutvalgene dersom de ønsker det. 

 
3. Tilsynsutvalg 1 skal utføre tilsyn med: 

- Abildsø bo- og rehabiliteringssenter m/dagsenter 
- Langerud sykehjem 
- Kjernehusets dagsenter for funksjonshemmede 
 

4. Tilsynsutvalg 2 skal utføre tilsyn med: 
- Manglerudhjemmet 
- Østensjø bo- og servicesenter 
- Oppsalhjemmet m/dagsenter 

 
5. Tilsynsutvalg for hjemmebaserte tjenester og for dagsentervirksomhet utenom 

institusjon skal utføre tilsyn med: 
- Hjemmebaserte tjenester 
- Dagsentrene i Enebakkveien 
- Rustadgløtt dagsenter 

 
6. Sammensetning av tilsynsutvalg: 

 
Tilsynsutvalg 1: 
Leder:  Kari Paulsrud (A)  Vara: Torkel Stene (A) 
Medlem: Dag Omholt     Vara: Toril Høimyr (SV) 
Medlem: Else Halvorsen (eldreråd)  Vara: Jan Teslie (eldreråd) 
 
Tilsynsutvalg 2: 
Leder:  Knut Elgsaas (A)  Vara: Liv Thorstensen (A) 
Medlem: Inger Haagaas (H)    Vara: Ole Richenberg (H) 
Medlem: Edna Thomassen (eldreråd)  Vara: Torleif Werenskjold (eldreråd) 
 

7. Oppnevningen av kandidater til tilsynsutvalg for hjemmebaserte tjenester og for 
dagsentervirksomhet utenom institusjon utsettes til neste BU-møte 

  
 
 
 
 

Sak 13 /08  Status brukervalg i hjemmetjenesten november og 
desember 2007 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 

1. Redegjørelse for status brukervalg november og desember 2007 tas til orientering. 
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2. Rapport status brukervalg praktisk bistand/hjemmehjelp fremlegges for bydelsutvalget 
hver tertial.  

3. Bydelsutvalget orienteres fortløpende om planarbeid og innføring av brukervalg i 
hjemmetjenesten, hjemmesykepleie. 

 
Votering 
Det ble votert over bydelsdirektørens forslag til vedtak. 
Votering enstemmig 
 
Vedtak 

1. Redegjørelse for status brukervalg november og desember 2007 tas til orientering. 
2. Rapport status brukervalg praktisk bistand/hjemmehjelp fremlegges for bydelsutvalget 

hver tertial.  
3. Bydelsutvalget orienteres fortløpende om planarbeid og innføring av brukervalg i 

hjemmetjenesten, hjemmesykepleie. 
 

 Sak 14 /08  Pålegg fra arbeidstilsynet - Hjemmetjenester og 
boenheter 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Svar til arbeidstilsynet av 10.01.2008 for å oppfylle påleggene 2, 3 og 6 tas til orientering. 
 
OMK v/Knut Elgsaas (A) hadde følgende tilleggsforslag til vedtak. 
Omsorgskomiteen ber om orientering om antall avviksmeldinger 2 ganger per år. 
 
Votering 
Det ble først votert over bydelsdirektørens forslag til vedtak.  
Votering enstemmig.  
 
Deretter ble det votert over forslag til vedtak fra OMK v/Knut Elgsaas (A). 
Votering enstemmig. 
 
Vedtak 
1. Svar til arbeidstilsynet av 10.01.2008 for å oppfylle påleggene 2, 3 og 6 tas til orientering. 
2. Bydelsutvalget ber om orientering om antall avviksmeldinger 2 ganger per år. 
 

 Sak 15 /08  Rapport fra uanmeldt tilsyn ved Langerud sykehjem 
avd. Økern 24.10.2007 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Tilsynsutvalgets rapport fra uanmeldt tilsyn ved Langerud sykehjem, avdeling Økern- alders 
og sykehjem den 24.10.2007med bydelsdirektørens/sykehjemsetatens kommentarer, tas til 
orientering.   
 
Votering 
Det ble votert over bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Votering enstemmig. 
 
 



Vedtak 
Tilsynsutvalgets rapport fra uanmeldt tilsyn ved Langerud sykehjem, avdeling Økern- alders 
og sykehjem den 24.10.2007med bydelsdirektørens/sykehjemsetatens kommentarer, tas til 
orientering.   
 

 Sak 16 /08  Rapport fra anmeldt tilsyn ved Langerud sykehjem avd. 
Ljabruhjemmet 25.10.2007 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Tilsynsutvalgets rapport fra anmeldt tilsyn ved Langerud sykehjem, avdeling Ljabruhjemmet 
den 25.10.2007 med bydelsdirektørens/sykehjemsetatens kommentarer, tas til orientering.   
 
Votering 
Det ble votert over bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Votering enstemmig. 
 
Vedtak 
Tilsynsutvalgets rapport fra anmeldt tilsyn ved Langerud sykehjem, avdeling Ljabruhjemmet 
den 25.10.2007 med bydelsdirektørens/sykehjemsetatens kommentarer, tas til orientering.   
 

 Sak 17 /08  Rapport fra anmeldt tilsyn ved Abildsø bo- og 
rehabiliteringssenter 24.10.2007 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Tilsynsutvalgets rapport fra anmeldt tilsyn ved Abildsø bo- og rehabiliteringssenter den 
24.10.2007 med bydelsdirektørens/sykehjemsetatens kommentarer, tas til orientering.  
 
Votering 
Det ble votert over bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Votering enstemmig. 
 
Vedtak 
Tilsynsutvalgets rapport fra anmeldt tilsyn ved Abildsø bo- og rehabiliteringssenter den 
24.10.2007 med bydelsdirektørens/sykehjemsetatens kommentarer, tas til orientering.  
 
 

 Sak 18 /08  Rapport fra anmeldt tilsyn ved Manglerudhjemmet 
16.10.2007 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Tilsynsutvalgets rapport fra anmeldt tilsyn ved Manglerudhjemmet den 16.10.2007 med 
bydelsdirektørens/sykehjemsetatens kommentarer, tas til orientering.   
 
OMK v/Arbeiderpartiet og SV hadde følgende forslag til vedtak 
Bydelsutvalget ber om at en skriftlig redegjørelse for bydelsdirektørens vurdering av 
konsekvensene av omklassifisering legges fram for Omsorgskomiteen. 
Bydelsutvalget ber bydelsdirektøren innhente opplysninger fra Fylkesmannen om utførte 
tilsyn på bokollektivet de siste 4 årene. 
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Gro Thorup (H) hadde følgende tilleggsforslag til vedtak:  
Tilsynsutvalgene bes følge opp legedekningen ved sykehjemmene. 
 
Votering 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak ble satt opp mot forslag til vedtak fra OMK v/A og SV.  
Forslaget fra OMK v/A og SV ble enstemmig vedtatt. 
 
Deretter ble det votert over forslag til vedtak fra Gro Thorup (H) 
Votering enstemmig. 
 
Vedtak 
1. Bydelsutvalget ber om at en skriftlig redegjørelse for bydelsdirektørens vurdering av 
konsekvensene av omklassifisering legges fram for Omsorgskomiteen. 
Bydelsutvalget ber bydelsdirektøren innhente opplysninger fra Fylkesmannen om utførte 
tilsyn på bokollektivet de siste 4 årene. 
 
2. Tilsynsutvalgene bes følge opp legedekningen ved sykehjemmene. 
 

 Sak 19 /08  Rapport fra anmeldt tilsyn ved Østensjø bo- og 
servicesenter 16.10.2007 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Tilsynsutvalgets rapport fra anmeldt tilsyn ved Østensjø bo- og servicesenter den 16.10.2007 
med kommentarer/uttalelse fra bydelsdirektøren og sykehjemsetaten, tas til orientering.   
 
Votering 
Det ble votert over bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Votering enstemmig. 
 
Vedtak 
Tilsynsutvalgets rapport fra anmeldt tilsyn ved Østensjø bo- og servicesenter den 16.10.2007 
med kommentarer/uttalelse fra bydelsdirektøren og sykehjemsetaten, tas til orientering.   
 
 
 
 

 Sak 20 /08  Rapport fra uanmeldt møte ved Manglerudhjemmet 
19.12.2007 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Tilsynsutvalgets rapport fra uanmeldt tilsyn ved Manglerudhjemmet den 19.12.2007 med 
sykehjemsetatens kommentarer, tas til orientering.   
 
OMK v/Arbeiderpartiet og SV hadde følgende tilleggsforslag til vedtak: 
I saker der komiteen skal treffe vedtak på grunnlag av saksdokumenter skal dokumentene 
være sendt komiteen på forhånd. Dersom administrasjonen mener det er nødvendig eller 
ønskelig med unntak må det godkjennes av komiteens leder. 
 



Votering 
Det ble først votert over bydelsdirektørens forslag til vedtak.  
Votering enstemmig. 
Deretter ble det votert over forslag til vedtak fra OMK v/A og SV. 
Votering enstemmig 
 
Vedtak 
1. Tilsynsutvalgets rapport fra uanmeldt tilsyn ved Manglerudhjemmet den 19.12.2007 med 
sykehjemsetatens kommentarer, tas til orientering.  
 
2. I saker der komiteen skal treffe vedtak på grunnlag av saksdokumenter skal dokumentene 
være sendt komiteen på forhånd. Dersom administrasjonen mener det er nødvendig eller 
ønskelig med unntak må det godkjennes av komiteens leder. 
 

Sak 21 /08  Rapport fra uanmeldt tilsyn ved Oppsalhjemmet 
05.11.2007 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Tilsynsutvalgets rapport fra uanmeldt tilsyn ved Oppsalhjemmet den 05.11.2007 med 
kommentarer/uttalelse fra bydelsdirektøren og sykehjemsetaten, tas til orientering.   
 
OMK v/Arbeiderpartiet og SV hadde følgende forslag til merknad: 
Bydelsutvalget vil uttale følgende til Sykehjemsetatens bemerkninger 08.01.2008 til 
rapporten: 
 
A. Kort skriftlig redegjørelse
Sykehjemsetaten skriver med referanse til tilsynsutvalgets rapport av 13.06.2006: ” 
Sykehjemsetaten er av den oppfatning at tilsynsutvalget ikke kan pålegge KKF å skrive en 
rapport som redegjør for brannforebyggende tiltak, brannkurs m.m. ”   
Bydelsutvalget vil gjøre Sykehjemsetaten oppmerksom på følgende: 
 
1. Tilsynsutvalget ba på møtet med direktør Liv Valstrand og driftsdirektør Birger Syversen 
13.06.2006 om en kort redegjørelse skriftlig slik at man ikke behøvde å notere alle 
opplysninger som Syversen kom med om brannforebyggende tiltak, brannkurs m.m. Syversen 
lovte på møtet å gjøre det.  
Tilsynsutvalget påla ikke KKF å lage redegjørelsen.  
 
2. Bydelsutvalget traff i sitt møte 18.09.2006 følgende enstemmige vedtak: 
” Bydelsutvalget ber Kommunal Konkurranse KKF utarbeide den korte redegjørelse som 
tilsynsutvalget ba om på sitt møte 13.6.2006” 

Kommunal Konkurranse KKF ble av bydelsadministrasjonen flere ganger gjort oppmerksom 
på bydelsutvalgets vedtak.  Bydelsutvalget vedtok å etterlyse denne redegjørelsen i sitt møte 
18.06.2007. Redegjørelsen ble først avgitt fra KKF 16.08.2007. 
Bydelsutvalget finner den manglende respekt Kommunal Konkurranse KKF har vist for 
bydelsutvalgets vedtak som uakseptabel. 
  
3. Bydelsutvalget mener generelt at et tilsynsutvalg må kunne be om en kort skriftlig 
redegjørelse fra en muntlig orientering under et tilsyn. Det er ikke det samme som å be om en 
skriftlig rapport.  
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Tilsynsutvalg har ikke sekretærbistand under sine møter. Det vil derfor enkelte ganger være 
praktisk at slike korte skriftlige redegjørelser kan vedlegges tilsynsrapportene. 
Sykehjemsetaten bes gi tilbakemelding dersom etaten er uenig i denne vurderingen. 
 
4. Bydelsutvalget reagerer på Sykehjemsetatens bemerkning til spørsmålet om anmodningen 
fra tilsynsutvalget og bydelsutvalget om en kort skriftlig redegjørelse og ber om 
tilbakemelding fra etaten om den vil revurdere bemerkningen. 
 
B. Åpenhet om rutiner og tiltak som gjelder brannsikring m.m.
Bydelsutvalget traff 18.09.2006 følgende vedtak: 
” Bydelsutvalget slutter seg til tilsynsutvalgets merknad. Bydelsutvalget er enig i at rutiner 
som gjelder brannsikring, brannforebygging, brannkurs og brannøvelser på et sykehjem ikke 
er opplysninger som må beskyttes av konkurransehensyn. Det er opplysninger som bør være 
almennt kjent.”  

 
På spørsmål fra tilsynsutvalget rapporten av 05.11.2007 om Sykehjemsetaten kan slutte seg til 
denne vurderingen svarer etaten: 
”Hvis det er et ønske fra Tilsynsutvalget om å få utlevert permer og annet materiale må det 
rettes en egen henstilling til KKF om å få innsyn i dette. Det vil da være KKF som på et 
selvstendig grunnlag må vurdere om de vil utlevere/gi innsyn i det som etterspørres.”  

Bydelsutvalget er uenig med Sykehjemsetaten i at det er den organisasjon som driver et 
sykehjem som skal avgjøre hvilket innsyn et tilsynsutvalg eller et bydelsutvalg skal få om 
rutiner for brannsikring m.m.  

Dette spørsmål er av en slik prinsipiell betydning at bydelsutvalget vil ta spørsmålet opp med 
bystyret med mindre Sykehjemsetaten revurderer sitt standpunkt.   

Bydelsutvalget ber om tilbakemelding fra etaten. 

 
OMK hadde følgende forslag til vedtak: 
Merknad til Sykehjemsetatens bemerkninger til ”Rapport fra uanmeldt tilsyn 05.11.2007 – 
Oppsalhjemmet” oversendes Sykehjemsetaten. Sykehjemsetaten bes besvare de spørsmål som 
er stilt etaten i merknaden slik at svarene kan behandles på møtet i bydelsutvalget 10.03.2008. 

 

Votering 
Det ble først votert over OMK v/Arbeiderpartiets og SVs forslag til merknad. 
Votering enstemmig 

 
Deretter ble det votert over forslag til vedtak fra OMK. 
Votering enstemmig. 

 

Vedtak 
Bydelsutvalget vil uttale følgende til Sykehjemsetatens bemerkninger 08.01.2008 til 
rapporten: 
 
A. Kort skriftlig redegjørelse
Sykehjemsetaten skriver med referanse til tilsynsutvalgets rapport av 13.06.2006: ” 
Sykehjemsetaten er av den oppfatning at tilsynsutvalget ikke kan pålegge KKF å skrive en 
rapport som redegjør for brannforebyggende tiltak, brannkurs m.m. ”   



Bydelsutvalget vil gjøre Sykehjemsetaten oppmerksom på følgende: 
 
1. Tilsynsutvalget ba på møtet med direktør Liv Valstrand og driftsdirektør Birger Syversen 
13.06.2006 om en kort redegjørelse skriftlig slik at man ikke behøvde å notere alle 
opplysninger som Syversen kom med om brannforebyggende tiltak, brannkurs m.m. Syversen 
lovte på møtet å gjøre det.  
Tilsynsutvalget påla ikke KKF å lage redegjørelsen.  
 
2. Bydelsutvalget traff i sitt møte 18.09.2006 følgende enstemmige vedtak: 
” Bydelsutvalget ber Kommunal Konkurranse KKF utarbeide den korte redegjørelse som 
tilsynsutvalget ba om på sitt møte 13.6.2006” 

Kommunal Konkurranse KKF ble av bydelsadministrasjonen flere ganger gjort oppmerksom 
på bydelsutvalgets vedtak.  Bydelsutvalget vedtok å etterlyse denne redegjørelsen i sitt møte 
18.06.2007. Redegjørelsen ble først avgitt fra KKF 16.08.2007. 
Bydelsutvalget finner den manglende respekt Kommunal Konkurranse KKF har vist for 
bydelsutvalgets vedtak som uakseptabel. 
  
3. Bydelsutvalget mener generelt at et tilsynsutvalg må kunne be om en kort skriftlig 
redegjørelse fra en muntlig orientering under et tilsyn. Det er ikke det samme som å be om en 
skriftlig rapport.  
Tilsynsutvalg har ikke sekretærbistand under sine møter. Det vil derfor enkelte ganger være 
praktisk at slike korte skriftlige redegjørelser kan vedlegges tilsynsrapportene. 
Sykehjemsetaten bes gi tilbakemelding dersom etaten er uenig i denne vurderingen. 
 
4. Bydelsutvalget reagerer på Sykehjemsetatens bemerkning til spørsmålet om anmodningen 
fra tilsynsutvalget og bydelsutvalget om en kort skriftlig redegjørelse og ber om 
tilbakemelding fra etaten om den vil revurdere bemerkningen. 
 
B. Åpenhet om rutiner og tiltak som gjelder brannsikring m.m.
Bydelsutvalget traff 18.09.2006 følgende vedtak: 
” Bydelsutvalget slutter seg til tilsynsutvalgets merknad. Bydelsutvalget er enig i at rutiner 
som gjelder brannsikring, brannforebygging, brannkurs og brannøvelser på et sykehjem ikke 
er opplysninger som må beskyttes av konkurransehensyn. Det er opplysninger som bør være 
almennt kjent.”  

 
På spørsmål fra tilsynsutvalget rapporten av 05.11.2007 om Sykehjemsetaten kan slutte seg til 
denne vurderingen svarer etaten: 
”Hvis det er et ønske fra Tilsynsutvalget om å få utlevert permer og annet materiale må det 
rettes en egen henstilling til KKF om å få innsyn i dette. Det vil da være KKF som på et 
selvstendig grunnlag må vurdere om de vil utlevere/gi innsyn i det som etterspørres.”  

Bydelsutvalget er uenig med Sykehjemsetaten i at det er den organisasjon som driver et 
sykehjem som skal avgjøre hvilket innsyn et tilsynsutvalg eller et bydelsutvalg skal få om 
rutiner for brannsikring m.m.  

Dette spørsmål er av en slik prinsipiell betydning at bydelsutvalget vil ta spørsmålet opp med 
bystyret med mindre Sykehjemsetaten revurderer sitt standpunkt.   

Bydelsutvalget ber om tilbakemelding fra etaten. 
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Merknad til Sykehjemsetatens bemerkninger til ”Rapport fra uanmeldt tilsyn 05.11.2007 – 
Oppsalhjemmet” oversendes Sykehjemsetaten. Sykehjemsetaten bes besvare de spørsmål som 
er stilt etaten i merknaden slik at svarene kan behandles på møtet i bydelsutvalget 10.03.2008. 
 

 Sak 22 /08  Årsmelding 2007 - eldrerådet 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Årsmelding 2007 fra eldrerådet tas til orientering 
 
Votering 
Det ble votert over bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Votering enstemmig 
 
Vedtak 
Årsmelding 2007 fra eldrerådet tas til orientering 
 

 Sak 23 /08  Forslag til ny styreleder og nytt/nye styremedlemmer i 
stiftelsen Elin Daae Jensen og Inger Daae Johnsens fond 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
Bydelsutvalget foreslår for byrådsavdeling for velferd og sosiale tjenester følgende nye 
personer til styret i stiftelsen Elin Daae Jensen og Elin Daae Johnsens fond. 
 
_______________________________foreslås som ny styreleder i stiftelsen Elin Daae Jensen 
og Inger Daae Johnsens fond etter Inger Josefson. 
 
_______________________________foreslås som nytt styremedlem i stiftelsen Elin Daae 
Jensen og Inger Daae Johnsens fond etter Finn Eliassen. 
 
_______________________________foreslås som nytt styremedlem i stiftelsen Elin Daae 
Jensen og Inger Daae Johnsens fond etter Gudrun Holmøy. 
  
BU-leder Arnfinn Aabø (A) hadde følgende forslag til vedtak. 
Saken utsettes til neste BU-møte. 
 
Votering 
Det ble votert over forslag til vedtak fra BU-leder Arnfinn Aabø (A) 
Votering enstemmig 
 
Vedtak 
Saken utsettes til neste BU-møte. 
 
 
 
 

 Sak 24 /08  Ring 3 - Manglerud - Bryn - Teisen,kollektivfelt Varsel 
om offentlig ettersyn av reguleringsplan 
 



Bydelsdirektørens forslag til vedtak: 
Bydel Østensjø har følgende bemerkninger til planforslag E6 – Ring 3 – Manglerud – Bryn 
Teisen, kollektivfelt:  
Bydel Østensjø anbefaler den foreslåtte reguleringsplan under forutsetning av at ingen 
boenheter får øket støybelastning. 
Planforslaget vil gi bedre trafikksikkerhet og fremkommelighet for kollektivtrafikk, men vil gi 
redusert fremkommelig for gående og redusert tilgjengelighet til holdeplasser for buss, T-bane 
og tog. Det bør vurderes erstatningsløsninger for bedret tilgang for gående til 
holdeplasser/stasjoner. 
  
BMK hadde følgende forslag til vedtak. 
Bydel Østensjø støtter intensjonene i planforslag E6 – Ring 3 – Manglerud – Bryn Teisen, 
kollektivfelt, hvor hensikten i hovedsak er å forbedre framkommeligheten og regulariteten for 
kollektivtrafikken samt bedre trafikksikkerheten. I tillegg er det et mål å redusere 
miljøbelastningen for naboeiendommene og oppnå miljømessige forbedringer av forholdene 
for gående og syklende innenfor planområdet. 
 
Bydel Østensjø er enig i at planforslaget vil gi bedre fremkommelighet for kollektivtrafikk 
langs selve Ringveien/E6. Dessuten er bydelen enig i at trafikksikkerheten bedres ved at 
påkjøring og avkjøring lettes. Når det gjelder fremkommeligheten for kollektivtrafikken i den 
sterkt belastede Østensjøveien mellom Bryn og Brynseng, tror vi imidlertid forslaget vil ha 
motsatt effekt. Stengning av påkjøringsrampen fra Nils Hansens vei sørover vil føre til enda 
mer trafikk og kø i Østensjøveien. Dette er en veistrekning som per i dag er preget at 
stillestående kø og tilnærmet kaotiske tilstander på de mest travle tider av døgnet. Vi er ikke i 
tvil om at bybussene langs Ringveien, som på denne strekningen tar av fra denne og kjører via 
Brynsengveien og Østensjøveien, dermed vil få enda lengre kjøretid. . I tillegg vil økt 
kødannelse i Østensjøveien føre til mer lokal luftforurensning for beboerne på Høyenhall. 
Stenging av påkjøringsrampen ved Nils Hansens vei sørover frarådes derfor.  

• For å avhjelpe trafikkflyten i Østensjøveien ber BU om at man som alternativ til det 
foreslåtte venstresvingfeltet vurderer å innføre venstresvingforbud ved 
påkjøringsrampen ved Høyenhall T-banestasjon. Bilistene blir da henvist til 
rundkjøringen ca 50 meter lengre ned mot nord. Dette tiltaket vil trolig bidra til å lette 
fremføringen av all trafikk og dermed også kollektivtrafikken. Forbudet mot 
venstresving bør følges opp av en form for fysisk midtskille på det aktuelle sted og 
meget tydelig skilting som viser riktig kjøremønster via rundkjøringen. Dette for å 
hindre ulovlig venstresving og forvirring blant trafikantene om riktig adferd.    

 
At kollektivfeltet legges ved siden av eksisterende vei innebærer at trafikken kommer 
nærmere beboerne noe som øker miljøbelastningen for beboerne.  Dette søkes avhjulpet med 
støyskjerming. Bydel Østensjø er i tvil om at den foreslåtte støyskjerming er tilstrekkelig og 
ber om at man vurderer å øke omfanget av støyskjerming. 
 
Når det gjelder miljømessige forbedringer av forholdene for gående og syklende, inneholder 
planforslaget mange fagre ord, men intensjonene materialiseres i liten grad. Bydel Østensjø er 
enige i at fotgjengere og syklister bør ha andre traseer enn tett innpå trafikken langs 
Ringveien. Imidlertid må det etableres gode alternativer. Dette er gjort i liten grad. Bydel 
Østensjø ber om at  

• det fremmes forslag til gang og sykkelveier fra Teisen til Ryen. 
• man vurderer muligheten for å beholde nåværende atkomst til Bryn Jernbanestasjon 

langs Ringveien inntil et alternativ er etablert (for eksempel gangbro). 
• man revurdere muligheten for å beholde fortauet på vestre side av Østensjøveien og 

gangfeltet over til Høyenhall T-bane stasjon. 
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Bydel Østensjø ber om man i anleggsperioden sørger for at det ikke blir økt kødannelse. Økte 
køer medfører økt forurensing. Området er allerede blant landets mest belastede områder 
 
Trafikksituasjonen i Østensjøveien og langs Ringveien medfører store belastninger for 
beboerne i området i form av støy, avgasser og manglende fremkommelighet. Planforslaget 
bidrar ikke til å løse denne situasjonen. Bydel Østensjø ber om at man påskynder arbeidet 
med å finne løsninger for dette sterkt belastede området herunder at man påskynder arbeidet 
med ny Manglerudtunnel fra Abildsø til Ulvensplitten, og tunnel/lokk over dette sterkt 
belastede området. 
 
På grunn av at det er mange år til Oslopakke 3 blir realisert ber Bydel Østensjø om at det for 
”ventetiden” lages en trafikkplan for området i og rundt Ring 3 (fra Skullerud til 
Ulvensplitten) som tar hensyn til gående og syklende i tillegg til at beboernes problemer mht 
trafikkstøy og forurensning blir ivaretatt på en forsvarlig måte. Bydel Østensjø legger vekt på 
at forholdene for gående og syklende innenfor planområdet bør tilrettelegges enda bedre enn i 
dag i stedet for å komme tapende ut i relasjon til de siste års kraftige trafikkvekst slik planen 
virker å legge opp til.  Spesielle hensyn må tas for å ivareta verneverdiene i tilknytning til 
naturreservatet ved Østensjøvannet. Vi ber om at det gjennomføres regelmessige 
trafikktellinger og målinger av støy og forurensing i og rundt Ring 3 i forkant av planen og 
etter at reguleringen er gjennomført. 
 
RFF hadde følgende forslag til vedtak 
Rådet for funksjonshemmede slutter seg til Bydelsdirektørens forslag til vedtak, men med 
følgende forslag til korrigering: 
Siste setning erstattes med: Det må tilrettelegges bedret tilgang for gående og 
funksjonshemmede som for eksempel rullestolbrukere og synshemmede til 
holdeplasser/stasjoner.  
 
Votering 
Det ble først votert over forslag til vedtak fra BMK 
Votering enstemmig 
 
Deretter ble det votert over forslag til vedtak fra RFF.  
Votering enstemmig 
 
Vedtak 
1. Bydel Østensjø støtter intensjonene i planforslag E6 – Ring 3 – Manglerud – Bryn Teisen, 
kollektivfelt, hvor hensikten i hovedsak er å forbedre framkommeligheten og regulariteten for 
kollektivtrafikken samt bedre trafikksikkerheten. I tillegg er det et mål å redusere 
miljøbelastningen for naboeiendommene og oppnå miljømessige forbedringer av forholdene 
for gående og syklende innenfor planområdet. 
 
Bydel Østensjø er enig i at planforslaget vil gi bedre fremkommelighet for kollektivtrafikk 
langs selve Ringveien/E6. Dessuten er bydelen enig i at trafikksikkerheten bedres ved at 
påkjøring og avkjøring lettes. Når det gjelder fremkommeligheten for kollektivtrafikken i den 
sterkt belastede Østensjøveien mellom Bryn og Brynseng, tror vi imidlertid forslaget vil ha 
motsatt effekt. Stengning av påkjøringsrampen fra Nils Hansens vei sørover vil føre til enda 
mer trafikk og kø i Østensjøveien. Dette er en veistrekning som per i dag er preget at 
stillestående kø og tilnærmet kaotiske tilstander på de mest travle tider av døgnet. Vi er ikke i 
tvil om at bybussene langs Ringveien, som på denne strekningen tar av fra denne og kjører via 
Brynsengveien og Østensjøveien, dermed vil få enda lengre kjøretid. . I tillegg vil økt 



kødannelse i Østensjøveien føre til mer lokal luftforurensning for beboerne på Høyenhall. 
Stenging av påkjøringsrampen ved Nils Hansens vei sørover frarådes derfor.  

• For å avhjelpe trafikkflyten i Østensjøveien ber BU om at man som alternativ til det 
foreslåtte venstresvingfeltet vurderer å innføre venstresvingforbud ved 
påkjøringsrampen ved Høyenhall T-banestasjon. Bilistene blir da henvist til 
rundkjøringen ca 50 meter lengre ned mot nord. Dette tiltaket vil trolig bidra til å lette 
fremføringen av all trafikk og dermed også kollektivtrafikken. Forbudet mot 
venstresving bør følges opp av en form for fysisk midtskille på det aktuelle sted og 
meget tydelig skilting som viser riktig kjøremønster via rundkjøringen. Dette for å 
hindre ulovlig venstresving og forvirring blant trafikantene om riktig adferd.    

 
At kollektivfeltet legges ved siden av eksisterende vei innebærer at trafikken kommer 
nærmere beboerne noe som øker miljøbelastningen for beboerne.  Dette søkes avhjulpet med 
støyskjerming. Bydel Østensjø er i tvil om at den foreslåtte støyskjerming er tilstrekkelig og 
ber om at man vurderer å øke omfanget av støyskjerming. 
 
Når det gjelder miljømessige forbedringer av forholdene for gående og syklende, inneholder 
planforslaget mange fagre ord, men intensjonene materialiseres i liten grad. Bydel Østensjø er 
enige i at fotgjengere og syklister bør ha andre traseer enn tett innpå trafikken langs 
Ringveien. Imidlertid må det etableres gode alternativer. Dette er gjort i liten grad. Bydel 
Østensjø ber om at  

• det fremmes forslag til gang og sykkelveier fra Teisen til Ryen. 
• man vurderer muligheten for å beholde nåværende atkomst til Bryn Jernbanestasjon 

langs Ringveien inntil et alternativ er etablert (for eksempel gangbro). 
• man revurdere muligheten for å beholde fortauet på vestre side av Østensjøveien og 

gangfeltet over til Høyenhall T-bane stasjon. 
 
Bydel Østensjø ber om man i anleggsperioden sørger for at det ikke blir økt kødannelse. Økte 
køer medfører økt forurensing. Området er allerede blant landets mest belastede områder 
 
Trafikksituasjonen i Østensjøveien og langs Ringveien medfører store belastninger for 
beboerne i området i form av støy, avgasser og manglende fremkommelighet. Planforslaget 
bidrar ikke til å løse denne situasjonen. Bydel Østensjø ber om at man påskynder arbeidet 
med å finne løsninger for dette sterkt belastede området herunder at man påskynder arbeidet 
med ny Manglerudtunnel fra Abildsø til Ulvensplitten, og tunnel/lokk over dette sterkt 
belastede området. 
 
På grunn av at det er mange år til Oslopakke 3 blir realisert ber Bydel Østensjø om at det for 
”ventetiden” lages en trafikkplan for området i og rundt Ring 3 (fra Skullerud til 
Ulvensplitten) som tar hensyn til gående og syklende i tillegg til at beboernes problemer mht 
trafikkstøy og forurensning blir ivaretatt på en forsvarlig måte. Bydel Østensjø legger vekt på 
at forholdene for gående og syklende innenfor planområdet bør tilrettelegges enda bedre enn i 
dag i stedet for å komme tapende ut i relasjon til de siste års kraftige trafikkvekst slik planen 
virker å legge opp til.  Spesielle hensyn må tas for å ivareta verneverdiene i tilknytning til 
naturreservatet ved Østensjøvannet. Vi ber om at det gjennomføres regelmessige 
trafikktellinger og målinger av støy og forurensing i og rundt Ring 3 i forkant av planen og 
etter at reguleringen er gjennomført. 
 
2. Bydelsutvalget slutter seg til bydelsdirektørens forslag til vedtak, men med følgende 
korrigering: 
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Siste setning erstattes med: Det må tilrettelegges bedret tilgang for gående og 
funksjonshemmede som for eksempel rullestolbrukere og synshemmede til 
holdeplasser/stasjoner.  
 

 Sak 25 /08  Trase for fjernvarme ved Østensjøvannet 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak: 
Bydel Østensjø ber om å bli orientert om den utdypende forklaring Viken 
Fjernvarme/Hjellnes Consult skal oversende Friluftsetaten vedrørende valgt fjernvarmetrase 
langs Østensjøveien.  
 
Videre ber bydelen om en redegjørelse for hvilke konsekvenser en utvidelse av fortau i.f.b. 
planlagt gang/sykkelvei langs Østensjøveien og planlagt nedgraving av fjernvarmetrase i 
denne utvidelsen vil kunne ha for Østensjøområdet Miljøpark. 
 
Bydelen ønsker også en vurdering av om fjernvarmetraseen hensyntar en eventuell etablering 
av rensepark ved Bølerbekken og gjenåpning av Smiejordsbekken, Grønlibekken, 
Godliabekken ved Vadedammen og Østensjøbekken fra Harry Fetts vei til Bryn senter. 
 
BMK hadde følgende forslag til vedtak m/merknad 
Bydel Østensjø vil sterkt fraråde at det legges en trase for fjernvarme som kan ha 
uoversiktlige og negative konsekvenser for Østensjøvannet, og som kan underminere de 
hensyn som ligger bak opprettelsen av Østensjøvannet Naturreservat og Østensjøområdet 
Miljøpark. Det må i tilknytning til denne saken utredes alternative trasevalg som ivaretar disse 
hensynene fullt ut. I dette arbeidet bør Østensjøvannets venner trekkes aktivt med, og bydelen 
bes om å få seg forelagt saken før endelige trasevalg foretas. 
Under henvisning til avtalen med Oslo kommune om at fjernvarmen skal være i drift fra 2009, 
ber bydelen kommunen om at avtalen for de berørte områder/deler av byen om nødvendig 
forlenges slik at alternativene kan bli forsvarlig vurdert.  
 
Merknad: Saken oversendes fra Østensjø Bydelsutvalg til Bystyret 
 
Votering 
Det ble votert over BMKs forslag til vedtak m/merknad. 
Votering enstemmig. 
 
Vedtak 
Bydel Østensjø vil sterkt fraråde at det legges en trase for fjernvarme som kan ha 
uoversiktlige og negative konsekvenser for Østensjøvannet, og som kan underminere de 
hensyn som ligger bak opprettelsen av Østensjøvannet Naturreservat og Østensjøområdet 
Miljøpark. Det må i tilknytning til denne saken utredes alternative trasevalg som ivaretar disse 
hensynene fullt ut. I dette arbeidet bør Østensjøvannets venner trekkes aktivt med, og bydelen 
bes om å få seg forelagt saken før endelige trasevalg foretas. 
Under henvisning til avtalen med Oslo kommune om at fjernvarmen skal være i drift fra 2009, 
ber bydelen kommunen om at avtalen for de berørte områder/deler av byen om nødvendig 
forlenges slik at alternativene kan bli forsvarlig vurdert.  
 
Merknad: Saken oversendes fra Østensjø Bydelsutvalg til Bystyret 



 

 Sak 26 /08  Trialløype på Skullerud - oppfølging 
 
Innstilling/vedtak foreligger ikke. 
 
OVK v/Hanne Eldby (SV) hadde følgende forslag til vedtak på vegne av SV og A 

1. Administrasjonen bes rette en henvendelse til byrådet der det bes om at representanter 
for Oppvekstkomiteen får et møte med relevante byråder der muligheten for å åpne 
trialløypa ved Skullerud diskuteres. 

 
2. Det bes om at administrasjonen legger fram en løsning på transportbehovet til 

trialgruppa slik at man kan benytte løypa i Hvervenbukta inntil Skullerudløypa 
eventuelt kan tas i bruk.  

 
Høyre hadde følgende merknad 
Høyre ønsker ikke å forfordele ett idrettslag foran et annet. 
 
Votering 
Det ble votert over OVKs forslag til vedtak på vegne av SV og A. 
Forslaget ble vedtatt med 8 stemmer for (A og SV) og 7 stemmer mot (Frp, H og V). 
 
Vedtak 

1. Administrasjonen bes rette en henvendelse til byrådet der det bes om at representanter 
for Oppvekstkomiteen får et møte med relevante byråder der muligheten for å åpne 
trialløypa ved Skullerud diskuteres. 

 
2. Det bes om at administrasjonen legger fram en løsning på transportbehovet til 

trialgruppa slik at man kan benytte løypa i Hvervenbukta inntil Skullerudløypa 
eventuelt kan tas i bruk.  

 
Merknad fra Høyre: Høyre ønsker ikke å forfordele ett idrettslag foran et annet. 
Britt Inglingstad (V) sluttet seg til Høyres merknad. 
 

Sak 27 /08  Invitasjon fra ordføreren 
 
Saken legges frem uten innstilling fra bydelsdirektør. 
 
BU-leder i hvert av de 15 bydelsutvalgene har fått invitasjon fra ordføreren til middag ved 
Heftyetunet. Hver BU-leder kan invitere med én person.  
 
Arnfinn Aabø (A) hadde følgende forslag til vedtak 
Gunnar Pedersen (H) inviteres med på middagen ved Heftyetunet. 
 
Votering 
Votering enstemmig. 
 
 
Vedtak  
Gunnar Pedersen (H) inviteres med på middagen ved Heftyetunet. 
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Eventuelt 
- BU-leder Arnfinn Aabø (A) orienterte om ny menighet og nytt bygg på 

Abildsø. Menigheten har bl.a. etablert barnehage. Aabø oppfordrer alle til å 
besøke stedet. 

- Gunnar Pedersen (H) orienterte om sak om fotgjengerovergang i Harry Fetts 
vei som har vært behandlet i BMK. Merknad til saken fra BMK-møtet: 
 
Østensjøveien – gangfelt ved Harry Fetts vei. Lysregulering. 
Trafikken i Østensjøveien har økt de senere årene bl.a. som følge av at 
trafikken på Ringveien står i stampe i rushtiden og Østensjøveien nyttes som 
alternativ trasé. Gangfeltet ligger i tilknytning til en sving og kommer brått på 
bilistene, noe som fører til flere trafikkfarlige situasjoner daglig. På grunn av 
utbyggingen ved Bryn har antallet fotgjengere som benytter fotgjengerfeltet økt 
de senere år. 

 
En av innbyggerne i bydelen, Elisabeth Løvbrøtte, har på eget initiativ 
henvendt seg til Gjensidigefondet og fått løfte om 100 000 NOK dersom man 
finner en mottaker som er villig til å gjennomføre forslaget. Samferdselsetaten 
har avist anmodningen fra henne og dermed tildelingen fra Gjensidigefondet. 
Jfr vedlagte brev til Elisabeth Løvbrøtte fra Samferdselsetaten. 

 
Etaten foreslår en alternativ gangvei i stedet for gangfeltet.  BMK er i tvil om 
man vil lykkes i å få folk til å benytte den foreslåtte omvei gjennom et lite 
opplyst område som mange bedømmer for å være litt skummelt. Dessuten har 
folk lett for å velge den korteste vei – dvs. nåværende gangfelt. 
 

- Tore Janssen (SV) orienterte om kurs om rusgift som har vært avholdt for 
politikere og bydelsadministrasjon. Informasjonsmateriell ble lagt frem. 

 
- Arnfinn Aabø (A) informerte om brev fra Cathrine Senje. Hun mottok 

kulturprisen 2007 på kr. 20 000 og ønsker at pengene skal gå inn i et fond for 
kulturaktiviteter i bydelen, fortrinnsvis arrangementet ”Spillet om Sarabråten”. 
Senje ønsker at fondet skal forvaltes av Odd Uglem. 

 
 
 
 
Bydel Østensjø, 07.02.2008 
 
 
 
 
Arnfinn Aabø (A)/s      Therese Kloumann Lundstedt /s 
BU-leder       BU-sekretær 
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